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Protokół Nr 16/2016 

posiedzenia Komisji Strategii i Promocji Miasta 

odbytego 14 marca 2016 r. pod przewodnictwem 

pani Marii Stępniowskiej – Przewodniczącej Komisji 

 

Posiedzenie otworzyła pani Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji,  witając 

jej członków i zaproszonych gości. 
 

Listy obecności stanowią  załączniki nr 1 i 2  do protokołu.  
 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła proponowany porządek obrad: 

 

1. Plan rozwoju i modernizacji sieci wodociągowo-kanalizacyjnej na najbliższe 

lata. 

2. Spotkanie Komisji z przedstawicielami organizacji otoczenia biznesu. 

3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

4. Sprawy bieżące. 
 

Proponuję, aby pkt 3 rozpatrzyć jako punkt 2,a następnie według kolejności. 

Porządek obrad wraz z wniesioną poprawką został przyjęty jednogłośnie  

(3 – za) i przystąpiono do jego realizacji.   
 

 

Ad. 1 
 

Plan rozwoju i modernizacji sieci wodociągowo-kanalizacyjnej na  

najbliższe lata. 

 

Stanisław Kowalewski – Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji: 

Przedstawił szczegółowo materiał, który stanowi -  załącznik nr 3  do protokołu. 
 

Przybył na Komisje pan radny Marcin Wroński (12
15

). 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. 
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

Czy dużo jest miejsc, które nie posiadają kanalizacji? Czy są plany pozyskiwanie 

środków na ten cel? 
 

Stanisław Kowalewski – Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji: 

Jest jeszcze kilka miejsc w Inowrocławiu nie posiadających kanalizację, które 

znajdują się głównie w Mątwach i Sikorowie. 

Odnośnie inwestycji się nie wypowiadam.  
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Żeby budować nowy odcinek sieci kanalizacyjnej muszą być spełnione określone 

wymagania. Przede wszystkim musi mieszkać na tym odcinku określona liczba osób 

itd.  

Miejsca, które nie mają kanalizacji to przeważnie obrzeża miasta. Trzeba te miejsca 

przeanalizować od strony technicznej i usytuować wybudowanie przepompowni. 
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

A gdzie ta przepompownia musiałaby się znajdować?  
 

Stanisław Kowalewski – Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji: 

W tej chwili na pewno nie planujemy budowy nowej przepompowni. Nigdy nie była 

odwadniana ul. Mątewska i Wielkopolska. 
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

Ale tam ma być obwodnica. 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Na jeden kilometr instalacji wodno-kanalizacyjnej musi zamieszkiwać 120 

mieszkańców. Robiliśmy przymiarki dla ul. Mątewskiej. Fundusz zgodził się na 

kanalizację sanitarną, natomiast na deszczową nie. Będzie przebudowana  

ul. Mątewska.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Cieszy fakt, że wszystkie bolączki zostały wyjaśnione. Zdajemy sobie sprawę, że 

PWiK ma wiele potrzeb, ale niestety nie ma wystarczających środków.   

Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem przedstawionego materiału? 
 

Głosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się - 0.  
 

Materiał został przyjęty.  

 

Ad. 3 
 

Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta 

Inowrocławia”, który stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę chętnych do 

zadawania pytań.  

Wobec tego chciałabym zapytać, czy obecna aktualizacja ma na celu dostosowanie 

istniejącego dokumentu do zmienionych warunków? 
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Czy planowane kierunki zostaną realizowane z chwilą podjęcia uchwały przez Radę 

Miejską?  

Czy dobrze zrozumiałam, że ta kotłownia na Osiedlu Piastowskim  będzie 

zlikwidowana? 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Obowiązek przyjęcia uchwały w niniejszej sprawie wynika z art. 19 ust. 8 ustawy  

z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo energetyczne, który stanowi, że rada gminy 

uchwala założenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe, rozpatrując jednocześnie wnioski, zastrzeżenia i uwagi zgłoszone w czasie 

wyłożenia projektu założeń do publicznego wglądu. Zgodnie z ust. 2 art. 19 ww. 

ustawy projekt założeń sporządza się dla obszaru gminy co najmniej na okres  

15 lat i aktualizuje co najmniej raz na 3 lata. Projekt założeń opracowuje wójt. 

burmistrz, prezydent miasta. W naszym przypadku Prezydent Miasta.  

W celu przygotowania niniejszej Aktualizacji została dokonana analiza m.in.  

w zakresie obowiązujących przepisów prawnych i strategii na szczeblu unijnym, 

krajowym i lokalnym. 

Analiza stanu obecnego była podstawą do opracowania prognozy zapotrzebowania 

na energię z wykorzystaniem prognoz demograficznych, udostępnionych prognoz 

agencji energetycznych oraz analiz i szacunków własnych.  

Głównym priorytetem Aktualizacji jest zrównoważony rozwój energetyki.  

Aktualizacja zawiera odwołania do zapisów w dokumencie bazowym, jakim jest 

„Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla miasta Inowrocławia”. 

Aktualizacja powinna być traktowana jako uzupełnienie o brakująca lub 

zaktualizowane dane istniejącego dokumentu, gdyż odwołuje się do niego jako do 

dokumentu bazowego, uznawanego za referencyjny. 

Jeśli chodzi o kotłownie na Osiedlu Piastowskim, tak, to już była decyzja  

w pierwszym dokumencie.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy nie będzie obciążona zbyt mocna główna kotłownia? 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Nie, tak się nie stanie, główna kotłownia przejmie prace bez strat.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

Głosowanie:  za – 3, przeciw – 1, wstrz. się – 0. 
 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 
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Ad. 2 
 

Spotkanie Komisji z przedstawicielami organizacji otoczenia biznesu. 
 

Robert Brudnicki - Dziekan Wydziału Zarzadzania i Nauk Społecznych  

w  Inowrocławiu  Wyższa  Szkoła  Gospodarki w Bydgoszczy: 

Akademickie Inkubatory Przedsiębiorczości, to największa sieć inkubatorów 

przedsiębiorczości w Europie działająca na polskim rynku od 2004 roku. 

Akademickie Inkubatory Przedsiębiorczości powstają przy uczelniach całej Polski, 

w szczególności na obszarach o wysokim potencjale rozwoju. Oferują niezbędny  

i kompletny wachlarz narzędzi potrzebnych do otworzenia własnej firmy. 

Pod skrzydłami Fundacji i przy jej wsparciu powstaje coraz większa liczba firm, 

które z powodzeniem funkcjonują na wolnym rynku tworząc nową siłę napędową 

polskiej gospodarki. Podejmując współpracę z AIP otrzymują wszystko co 

potrzebne na start: pomieszczenie biurowe, dostęp do narzędzi wirtualnych oraz 

fachową opiekę doświadczonych specjalistów z zakresu kompatybilnego  

z podejmowaną działalnością. 

Dodam jeszcze, że jesteśmy na co dzień w kontakcie z panią Ewą Witkowską – 

Dyrektorem Biura Obsługi Inwestorów.  
 

Piotr Jóźwiak –  Starszy Cechu Cech Rzemiosł Różnych: 

Na wstępie chciałbym podziękować za zaproszenie. 

Cech Rzemiosł Różnych jest samorządną, społeczno-zawodową i gospodarczą 

organizacją oraz dobrowolnym związkiem rzemieślników i związkiem 

pracodawców. Nawiązuje do tradycji rzemiosła kujawsko – pomorskiego. 

Aktywizuje członków do działań gospodarczych i społecznych, inspiruje do 

wdrażania postępu technicznego. Szkoli uczniów, troszczy się o nowe kadry  

w usługach i produkcji. Cech jest organizacją zrzeszającą osoby prowadzące 

działalność w zakresie rzemiosł, m.in. takich jak: blacharz samochodowy,  

cukiernik, elektryk, fryzjer, krawiec, lakiernik, malarz, tapeciarz,  monter instalacji i 

urządzeń sanitarnych, piekarz, rzeźnik, stolarz. 

Chcielibyśmy, żeby współpraca z Miastem jeszcze lepiej się układała. My ze swej 

strony zrobimy wszystko, żeby tak było.  
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

Popieram głos pana Piotra Jóźwiaka, że zbyt mało poświęca się uwagi Szkole 

Rzemiosł, trzeba dać równe szanse, a młodzież sama zdecyduje gdzie się będzie 

uczyć.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie może tak być, żeby szkoły były dyskryminowane. Musi być równy dostęp do 

szkół i to młodzież wybiera w jakiej szkole chce się uczyć. Założycielem Szkoły 

Rzemiosła była pani Halina Peta. Obecnie jest Dyrektorem Akademii Szkolnictwa 

AS w Inowrocławiu. 

Rozumiem pana Piotra Jóźwiaka – Starszego Cechu Rzemiosł Różnych, że martwi 

się o swoją szkołę.  

http://www.aip.bydgoszcz.pl/tag/wsg/
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Piotr Jóźwiak –  Starszy Cechu Cech Rzemiosł Różnych: 

Uważam, że Akademia Szkolnictwa AS jest uprzywilejowana.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Postaram się sprawdzić tą sytuację. Zgadzam się, że nie powinno tak być.  
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

W mojej firmie zatrudniam uczniów z różnych szkól. Budowlanka nie utworzyła 

żadnej klasy, a uczniowie z Akademii Szkolnictwa AS reprezentują bardzo niski 

poziom, są niewykwalifikowani.  

Powiem tak, pracownika nie wyszkoli się samymi kursami. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Dyskutowałabym z panem, że jednak można kursami wyszkolić pracownika. Można 

wybrać sobie zawód, nikt nikogo nie zmusi, żeby uczył się takiego, czy takiego 

zawodu.  

W gimnazjach młodzi ludzie nie mają sprecyzowanych planów zawodowych, 

jeszcze nie wiedzą co chcieliby robić, jaki zawód wybrać. 
 

Piotr Jóźwiak –  Starszy Cechu Cech Rzemiosł Różnych: 

Jestem przeciwny tworzeniu szkół prywatnych. Bardzo wielką krzywdę zrobiła 

ustawa o likwidacji zawodówek.  
 

Przedstawiciel Naczelnej Organizacji Technicznej FSNT Rada w Inowrocławiu: 

Zagrożony jest rynek w Inowrocławiu jeśli chodzi o uprawnienia techniczne. 

Właściciele małych firm oszczędzają na szkoleniach. W sytuacji kiedy zdarzy się 

wypadek zajmujemy się ekspertyzą budynków.   

Nasza działalność ukierunkowana jest na rzecz rozwoju społecznego  

i gospodarczego rejonu. Kładziemy nacisk na szerzenie wiedzy i kultury technicznej 

i stałe podnoszenie kwalifikacji zawodowych inżynierów i techników odpowiednio 

do postępu technicznego na świecie. Reprezentowanie i obrona interesów swoich 

członków. Podniesienie rangi i znaczenia kadr technicznych w gospodarce, państwie 

i społeczeństwie. Organizowanie kursów zawodowych dla bezrobotnych. 

NOT, to organizacja wpisana do Rejestru Instytucji Szkoleniowych jako 

niepubliczna instytucja szkoleniowa i posiada uprawnienia do szkolenia osób 

bezrobotnych i poszukujących pracy. 

Nasze obszary działań, to: przeciwdziałanie bezrobociu, rozwój gospodarczy, 

promocja zatrudnienia i aktywizacji zawodowej osób pozostających bez pracy  

i zagrożonych zwolnieniem z pracy. Organizujemy szkolenia i kursy podnoszenia 

kwalifikacji. 

Pan Kulczyk buduje turbinę elektryczną i gazową, będzie miał nadprodukcję ciepła. 

Pojawi się duży problem.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Część Mątew ogrzewana jest piecami, a ciepła odpadowego jest bardzo dużo. 

Można by pomyśleć o wykorzystaniu nadprodukcji ciepła. 



6 
 
 

Robert Brudnicki - Dziekan Wydziału Zarzadzania i Nauk Społecznych  

w  Inowrocławiu  Wyższa  Szkoła  Gospodarki w Bydgoszczy: 

Jest to bardzo dobry pomysł.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Miasto Inowrocław organizuje konferencje odnośnie terenów ekonomicznych. Pani 

Dyrektor Biura Obsługi Inwestorów bardzo prężnie działa, zasługuje na pochwałę. 
 

Robert Brudnicki - Dziekan Wydziału Zarzadzania i Nauk Społecznych  

w  Inowrocławiu  Wyższa  Szkoła  Gospodarki w Bydgoszczy: 

Musimy robić wszystko, zachęcać młodych ludzi, żeby pozostali w Inowrocławiu. 

Trzeba opracować strategie, żeby zainteresować młodych podnoszeniem 

kwalifikacji i do działania.  
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

Niedługo jest wystawa gospodarcza, jest to coroczna prezentacja dokonań lokalnych 

podmiotów gospodarczych z branży produkcyjnej i usługowej. Wydaje mi się, że ta 

formuła już się wypaliła i należy coś zmienić. Można by zrobić tę wystawę 

tematycznie, dałoby to możliwość dotarcia do szerokiego grona klientów oraz 

umożliwi mieszkańcom miasta i okolic zapoznanie się z ofertami oraz kierunkami 

rozwoju firm z naszego regionu. 
 

Przedstawiciel Naczelnej Organizacji Technicznej FSNT Rada w Inowrocławiu: 

Jesteśmy współorganizatorem wystawy gospodarczej. Muszę jednak nadmienić, że 

drukarze w naszym mieście niestety nie chcą ze sobą współpracować i nie chcą 

pokazać co produkują.  
 

Robert Brudnicki - Dziekan Wydziału Zarzadzania i Nauk Społecznych  

w  Inowrocławiu  Wyższa  Szkoła  Gospodarki w Bydgoszczy: 

Agro Klaster Kujawy – Stowarzyszenie na Rzecz Innowacji i Rozwoju, to 

nowoczesna i atrakcyjna dla swoich członków organizacja otoczenia biznesu 

integrująca środowiska biznesowe i naukowe, przy wsparciu władz administracji 

publicznej oraz organizacji pozarządowych z sektora agrobiznesu. Organizacja ma 

na celu podniesienia konkurencyjności i innowacyjności kujawsko-pomorskiego 

sektora agrobiznesu. Prowadzenia działań służących rozwojowi zrzeszonych firm. 

Tworzenia sprzyjających warunków dla prowadzenia działalności biznesowej 

poprzez animowanie współpracy pomiędzy przedsiębiorstwami. 

Uważam , że zrezygnowania z tej wystawy nie byłoby dobre, należy się pokazywać.  
 

Przedstawiciel Naczelnej Organizacji Technicznej FSNT Rada w Inowrocławiu: 

Na naszym terenie znajdują się między innymi: Cukrownia i Zakłady Tłuszczowe, 

należy się tym chwalić. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuję Państwu za przybycie i przekazania swoich uwag.  
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Ad. 4 
 

Sprawy bieżące. 

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

W tym punkcie żadnych spraw nie było. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie 

dzisiejszej Komisji. 

 

Komisja trwała od godz. 12
00

 do godz. 13
35

. 

 

Przewodnicząca  

Komisji Strategii i Promocji Miasta 

 

Maria Stępniowska 

 
Protokółowała 

 

Maria Legwińska 

 


